
Årsmøte 2024  

 

FORSLAG TIL VEDTAK  
SAK 6 - La silda skinne!  

Styret inviterer årsmøtet til å fatte slikt vedtak:   

Årsmøtet i Pelagisk Forening tar presentasjonen til Hanne-Cecilie Sporsheim fra Juviksild til 
orientering.   

Norsk villfisk er en suveren klimavinner i produksjon av mat. En kan spise 50 ganger mer sild enn 
storfekjøtt for samme mengde utslipp. Behovet for mat øker, og mat fra havet er derfor også viktig 
for matsikkerheten. Årlig lander norske fiskere milliarder av måltider. Produksjon av tilsvarende 
mengde mat på land vil kreve betydelige arealer med matjord  

Derfor er norsk villfisknæringen en framtidsnæring og en leverandør av sunn og bærekraftig mat.   

Stadig flere forbrukere stiller i stadig større grad krav til mer klimavennlig mat og historien bak. Her 
har villfiskernæringen et konkurransefortrinn vi må bruke mer. Vi må framsnakke pelagisk fisk, og gi 
den statusen den fortjener.   

Årsmøtet mener villfisken må løftes fram både i klima, mat og helsedebatten. Årsmøtet mener det er 
viktig å synliggjøre betydningen av villfisken, både til politikere, og til forbrukeren. Årsmøtet mener 
dette budskapet er viktig å formidle på grunn av stadige økende arealkonflikter, i tillegg til andre 
forhold som kan redusere uttaket fra bærekraftige fiskebestander. Klimavennlig mat må ikke 
fortrenges når arealer fordeles til havvind, karbonlagring, olje og gass, havbunnsmineraler og andre 
næringer som vil trenge havarealer.  

Fiskeflåten sitt aller viktigste bidrag for klima, nå og framover, er å maksimere et bærekraftig uttak 
fra fiskebestandene.  

  


